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Abstract (en)
The rudder has a blade (10) rotatable over a rudder port (11), and a rudder post (12) arranged in the rudder port. The rudder post is supported over
a fixed leading head (14) on a hull (13) of a ship. A lower edge (15) of the leading head is arranged in a diameter area (D) of a drive propeller (17).
A lower rudder port bearing (18) is formed in a reinforced manner, and an additional rudder fin is provided at the blade. The lower edge penetrates
into a downflow of the drive propeller. A profile of the blade and a profile of the leading head are adapted to each other.

Abstract (de)
Um ein Hochlast-Schweberuder (100) mit einem Ruderblatt (10) zu schaffen, wobei das Ruderblatt (10) über einen Ruderschaft (11) drehbar und
der Ruderschaft (11) in einem Ruderkoker (12) angeordnet und der Ruderkoker (12) über einen feststehenden Leitkopf (14) an einem Rumpf (13)
des Schiffes angebunden ist, das einen verringerten Strömungswiderstand aufweist, wird vorgeschlagen, dass eine Unterkante (15) des Leitkopfs
(14) in einem Durchmesserbereich (D) eines Antriebspropellers (17) angeordnet und ein unteres Ruderkokerlager (18) verstärkt (19) ausgebildet ist.
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